

ISSN 1006-1959

CN 61-1278/R



JOURNAL OF MEDICAL INFORMATION

医学信息

YIXUE XINXI

中外文核心期刊查询系统收录期刊
C N K I 中国学术期刊网络出版总库收录期刊
中国核心期刊（遴选）数据库收录期刊
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊
中国期刊全文数据库全文收录期刊
万方数据数字化期刊群收录期刊
R C C S E 中文学术期刊
中文科技期刊数据库全文收录期刊
中文生物医学期刊文献数据库—C M C C 收录期刊

10
19
月
期

2021年第34卷(半月刊)

陕西文博生物信息工程研究所 主管主办

万方数据



官方微信公众号



主管主办 Competent Organizer
陕西文博生物信息工程研究所
Shaanxi Institute of Wenbo Bioinformatics Engineering
编辑出版 Editing
医学信息编辑部
Editorial Department of Medical Information
主编 Editor-in-Chief
樊代明
FAN Dai-ming
副主编 Deputy Editor
洪 专 袁勇贵 郭树章
HONG Zhuan YUAN Yong-gui GUO Shu-zhang
卫克文 苏晓清 于 勤
WEI Ke-wen SU Xiao-qing YU Qin
杜立学
DU Li-xue
常务副主编·编辑部主任
Executive Deputy Editor·Managing Director
申 磊
SHEN Lei
责任编辑 Executive Editor
禹红转 肖婷婷
GE Hong-zhuan XIAO Ting-ting
文字编辑 Copy Editor
成 森 肖婷婷 钱洪飞
CHENG Sen XIAO Ting-ting QIAN Hong-fei
王朵梅 王海静 张建婷
WANG Duo-mei WANG Hai-jing ZHANG Jian-ting
杜 帆 刘 欢 宋 伟
DU Fan LIU Huan SONG Wei
冯清亮 杨 倩
FENG Qing-liang YANG Qian
美术编辑 Art Editor
高雨晨
GAO Yu-chen
微信公众号 WeChat Official Account
yxxxxbjb
网 址 Website
www.yixuexinxi.cn
广告发布登记编号
Advertisement Registration Number
61010220190007
广告代理 Advertising Agency
陕西《医学信息》杂志社有限责任公司
Shaanxi Journal of Medical Information Magazine Co., Ltd.

目 次

Contents

今日中国 China Today

- 互联网医疗推进健康乡村数字化建设 沙小革,李晨倩(1)
Online Medical Services Promotes the Digital Construction of Healthy Rural Areas
..... SHA Xiao-ping,LI Chen-qian

医学信息学 Medical Informatics

- 基于主成分分析的宁夏县级公立中医医院综合评价研究
..... 徐 宁,戴凤琴,胡 琦,等(10)
Research on Comprehensive Evaluation of County-level Public Traditional Chinese Medicine Hospitals in Ningxia Based on Principal Component Analysis
..... XU Ning,DAI Feng-qin,HU Qi,et al.
三种决策树同源算法在肝部 B 超计算机辅助诊断中的应用比较
..... 李宏彬,贺太平(13)
Comparison of Three Decision Tree Homology Algorithms in Computer Aided Diagnosis of Liver B Ultrasound LI Hong-bin,HE Tai-ping
基于信息时代图书馆信息服务平台数据集成应用与研究 忻蔓琳(19)
Application and Research on Data Integration of Library Information Service Platform Based on Information Age XIN Man-lin
基于数据挖掘的肖万泽治疗气阴两虚型 2 型糖尿病的用药规律研究
..... 张元玮,肖万泽,吴坚伟(23)
Research on XIAO Wan-ze's Medication Rule for Type 2 Diabetes with Deficiency of Qi and Yin Based on Data Mining
..... ZHANG Yuan-wei,XIAO Wan-ze,WU Jian-wei

印 刷 Printing
西安盛景印务有限公司
Xi'an Shengjing Printing Co., Ltd.
发 行 Issued
中国邮政集团公司陕西省报刊发行局
China Post Group Shaanxi Newspapers and Periodicals
Emitting Office
订 阅 Order
全国各地邮政局 邮发代号:52-98
Post Office Subscription Code:52-98
社 址 Address
陕西省西安市曲江新区雁翔路 3001 号
旺座曲江 H 座 11805 室
Room 11805, Block H, Wangzuo Qujiang, 3001 Yanxiang
Road, Qujiang New District, Xi'an 710061, China
电 话 Tel
+86-29-82213414 82628305
标准刊号 Standard Serial Number

ISSN 1006-1959
CN 61-1278/R

2021 年版权归《医学信息》编辑部所有
本刊刊出的所有文章不代表本刊编委会观点。如无特殊说明,一律视为作者同意授权本刊及网络合作媒体进行电子版信息传播。如有印刷装帧问题请及时联系编辑部调换。
In 2021, the copyright belongs to the editorial department of "Journal of Medical Information".
All articles published in this journal do not represent the views of the editorial board of this journal. If there are no special instructions, it shall be deemed that the author agrees to authorize this journal and online cooperative media to disseminate electronic information. If you have any printing problems, please contact the editorial department for replacement.

愿 景
打造世界领先的医学科技期刊
Wish
To Create a World-leading
Medical Science Journal
使 命
让作者得到满意的服务
让读者获得有价值的信息
Mission
Make the Author Get a Satisfactory Service
Let the Reader Get Valuable Information
价 值 观
乐观 真诚 进取 奉献
学习 认真 迅速 做到
Values
Optimism Sincerity Action Dedication
Study Earnestness Speed Efficiency

- 破“五唯”对期刊的影响及自我发展的思考**
..... 申 磊, 杜 帆, 肖婷婷(27)
- The Impact of Breaking the "Five - only" on the Periodical and Reflection on Self - development** SHEN Lei, DU Fan, XIAO Ting-ting
- 军队院校科技期刊与新媒体的融合发展之路**
..... 王聪聪, 高 洁, 麻然平, 等(31)
- The Road of Integration and Development of Sci -tech Periodicals in Military Academies and New Media**
- WANG Cong-cong, GAO Jie, MA Ran-ping, et al.**
- 综述 Review**
- 食源性寄生虫病认知状况及其影响因素研究** 常慧洋, 石武祥(34)
- Research Progress on the Cognitive Status and Influencing Factors of Food-borne Parasitic Disease** CHANG Hui-yang, SHI Wu-xiang
- 流感循证能力现状评估** 李修元, 杨 峰, 敦素华(37)
- Evaluation of Evidence-based Ability of Influenza**
- LI Xiu-yuan, YANG Feng, AO Su-hua**
- 碳青霉烯类耐药肠杆菌科细菌实验室检测的研究**
..... 余 林, 杨 璐, 王玉明(41)
- Detection Method for Carbapenem-Resistant Enterobacteriaceae**
- YU Lin, YANG Lu, WANG Yu-ming**
- 糖尿病微血管并发症及其相关分子机制的研究** 张运涛(44)
- Study on Microvascular Complications of Diabetes and its Related Molecular Mechanisms** ZHANG Yun-tao
- 血液肿瘤儿童微小病毒 B19 感染的研究** 刘晨薇, 汤永民(47)
- Research on Parvovirus B19 Infection in Children with Hematologic Malignancies**
- LIU Chen-wei, TANG Yong-min**
- 心房颤动的上游治疗研究** 黄 玲, 陈 灿(51)
- Advances in Upstream Treatment of Atrial Fibrillation**
- HUANG Ling, CHEN Can**

重症急性胰腺炎的治疗现状 魏艳丽(55)

Treatment Status of Severe Acute Pancreatitis WEI Yan-li

中医药在流感中的临床应用研究 李璐琦,杨一民(58)

Clinical Application of Traditional Chinese Medicine in Influenza LI Lu-qi,YANG Yi-min

导乐陪伴分娩的模式及应用研究 范 莉(62)

Study on the Mode and Application of Doula Accompanying Delivery FAN Li

论著 Treatise

南水北调核心水源区公众环境意识与健康素养的相关性分析 陈琼书,吴澳丽,杨 婷,等(65)

Correlation Analysis of Public Environmental Awareness and Health Literacy in the Core Water Source Area of the South-to-North Water Transfer Project CHEN Qiong-shu,WU Ao-li,YANG Ting,et al.

有氧运动对肺癌患者多功能障碍影响的 Meta 分析 任晶晶,李晓芳,贾 杰(69)

Meta-analysis of the Effects of Aerobic Exercise on Multifunctional Disorders in Patients with Lung Cancer

..... REN Jing-jing,LI Xiao-fang,JI Jie

早期肺康复对慢性阻塞性肺疾病不同级别急性加重期患者的影响 石媛娟,刘卫庭,姚 宇(76)

Effect of Early Pulmonary Rehabilitation on Patients with Different Grades of Acute Exacerbation Chronic Obstructive Pulmonary Disease SHI Yuan-juan,LIU Wei-ting,YAO Yu

糖尿病大鼠心肌损伤模型的诱导及对血清瘦素水平的影响 郭 夏,郑 辉,李雪粉,等(81)

Induction of Myocardial Injury in Diabetic Rats and its Effect on Serum Leptin Level

..... GUO Xia,ZHENG Hui,LI Xue-fen,et al.

基质金属酶 9 在 HPV 阴性喉鳞状细胞癌中的表达特征 李增宏,廖烈强,周 航,等(84)

Expression Pattern of Matrix Metallopeptidase-9 in Human Papillomavirus Negative Laryngeal Squamous Cell Carcinoma

..... LI Zeng-hong,LIAO Lie-qiang,ZHOU Ge,et al.

家兔股骨植入可降解型镁合金加压螺钉的生物效应与抗菌性能研究 王照华,杨 越,徐景超,等(88)

Observation on Biological Effects and Antibacterial Properties of Degradable Magnesium Alloycompression Screws Implanted into Rabbit Femur WANG Zhao-hua,YANG Yue,XU Jing-chao,et al.

AECOPD 下呼吸道标本念珠菌阳性的危险因素分析 张 黎,刘远程,赵兰兰(92)

Risk factors for Candida Positive in Lower Respiratory Tract Specimens of Patients with AECOPD

..... ZHANG Li,LIU Yuan-cheng,ZHAO Lan-lan

本科男护生职业认同的结构方程模型分析 李 红,盖 云,蒋芝月(96)

Analysis of Professional Identity of Male Undergraduate Nursing Students Based on Structural Equation Model

..... LI Hong,GAI Yun,JIANG Zhi-yue

ACACB 启动子甲基化和蛋白表达在甲状腺乳头状癌中的临床意义 徐艳琼, 唐 铭, 杨承纲(101)

Clinical Significance of ACACB Promoter Methylation and Protein Expression in Patients with Papillary Thyroid Carcinoma

..... XU Yan-qiong, TANG Ming, YANG Cheng-gang

糖类抗原 125、B 型钠尿肽评价慢性心力衰竭患者心功能的价值 郑少燕, 张志英, 朱丹萍, 等(104)

The Value of Carbohydrate Antigen 125 and B-type Natriuretic Peptide in Evaluating Cardiac Function in Patients with Chronic Heart Failure ZHENG Shao-yan, ZHANG Zhi-ying, ZHU Dan-ping, et al.

聚乙二醇干扰素 α 序贯联合核苷类药物治疗高病毒载量 e 抗原阳性乙型肝炎的疗效 王明杰, 秦玉杰(107)

Efficacy of Peginterferon α Sequential Combined with Nucleoside Drugs in the Treatment of High Viral Load e Antigen Positive Hepatitis B WANG Ming-jie, QIN Yu-jie

阿托伐他汀钙联合依达拉奉对急性脑梗死患者 hs-CRP 和同型半胱氨酸水平的影响 管海兵, 葛 胜, 沈 斌(110)

The Effect of Atorvastatin Calcium Combined with Edaravone on hs-CRP and Homocysteine Levels in Patients with Acute Cerebral Infarction GUAN Hai-bing, GE Sheng, SHEN Bin

N/LP 对脓毒症 AKI 患者预后的评估价值及其与罗氏 AKI 评分的相关性 汪 琴, 方长太, 陈园园(113)

Prognostic Value of N/LP in Septic AKI Patients and its Correlation with Roche AKI Score

..... WANG Qin, FANG Chang-tai, CHEN Yuan-yuan

糖代谢异常与肌骨系统肿瘤恶性程度的相关性分析 孙 浩, 谢睿恒, 岳 勇(116)

Analysis of the Correlation Between Abnormal Glucose Metabolism and Bone Soft Tissue Tumor Malignancy

..... SUN Hao, XIE Rui-heng, YUE Yong

临床研究 Clinical Research

HBP 及 24h 乳酸清除率对重度脓毒症合并肺部感染患者病情转归及预后的评估价值 张 超, 李洪静, 王青青, 等(120)

Value of HBP and 24h Lactate Clearance Rate in Evaluating Prognosis and Prognosis of Patients with Severe Sepsis Complicated with Pulmonary Infection ZHANG Chao, LI Hong-jing, WANG Qing-qing, et al.

腰椎经皮内镜减压结合非融合内固定治疗合并腰椎不稳的老年退行性腰椎管狭窄症的效果

..... 童悦歆, 孙 克, 李鹏飞, 等(123)

Clinical Efficacy of Lumbar Percutaneous Endoscopic Decompression Combined with Non-fusion Internal Fixation in Elderly Patients with Degenerative Lumbar Spinal Stenosis Combined with Lumbar Instability TONG Yue-xin, SUN Ke, LI Peng-fei, et al.

吻合神经的指侧方皮支皮瓣修复手指远端创面的疗效 朱家平, 宗鹏飞, 彭柳飞(127)

The Effect of Lateral Cutaneous Branch Flap of Anastomosis Nerve Repairing Distal Finger Wound

..... ZHU Jia-ping, ZONG Peng-fei, PENG Liu-fei

二次剖宫产皮肤切口垂直褥式缝合瘢痕愈合的疗效观察 余映华,周颖(130)

The Curative Effect Observation of Vertical Mattress Suture of Skin Incision on Scar Healing in Secondary Cesarean Section

..... YU Ying-hua,ZHOU Ying

生物反馈电刺激治疗对不同分娩方式患者的疗效及对盆底肌力的影响 刘国旗(133)

Effect of Biofeedback Electrical Stimulation on Patients with Different Delivery Modes and its Effect on Pelvic Floor Muscle Strength

..... LIU Guo-qi

改良 Bartlett 手术治疗足拇趾嵌甲性甲沟炎的效果 孙鹏(136)

Effect of Modified Bartlett Surgery on Ingrown Paronychia of Great Toe SUN Peng

调查分析 Investigation and Analysis

泸州市医护人员艾滋病职业暴露和防护现况调查 张梦瑶,尹安思,黄雅娴,等(139)

Survey on Occupational Exposure and Protection of AIDS Among Medical Staff in Luzhou

..... ZHANG Meng-yao,YIN An-si,HUANG Ya-xian,et al.

中青年冠心病患者觉知压力与智谋的相关性研究 毛志伟(142)

Correlation Analysis of Perceived Pressure and Resourcefulness in Young and Middle-aged Patients with Coronary Heart Disease

..... MAO Zhi-wei

COPD 患者下呼吸道感染的病原菌分布及耐药性分析 沈旭峰(146)

Analysis of Pathogen Distribution and Drug Resistance of Lower Respiratory Tract Infection in Chronic Obstructive Pulmonary Disease Patients SHEN Xu-feng

2019 年南昌市青云谱区 8~10 岁儿童碘营养水平监测结果分析 张莉,肖勇(149)

Analysis of Iodine Nutrition Monitoring Results of 8~10 Years Old Children in Qingyunpu District, Nanchang in 2019

..... ZHANG Li,XIAO Yong

药物与临床 Medicine and Clinical

尼妥珠单抗联合顺铂及放疗对中晚期宫颈癌患者血清肿瘤标志物及病灶癌细胞增殖的影响 田利成,吕冰(152)

Effect of Nituzumab Combined with Cisplatin and Radiotherapy on Serum Tumor Markers and Tumor Cell Proliferation in Patients with Advanced Cervical Cancer TIAN Li-cheng,LYU Bing

门冬胰岛素联合地特胰岛素治疗妊娠糖尿病的疗效 王静,陈亚东,张建平(155)

Efficacy of Insulin Aspart and Insulin Detemir in the Treatment of Gestational Diabetes Mellitus

..... WANG Jing,CHEH Ya-dong,ZHANG Jian-ping

中医中药 Traditional Chinese Medicine

肠愈宁方保留灌肠治疗大肠湿热型溃疡性直肠炎的疗效 韦雪柔,孙春元,李晓博,等(158)

Study on the Curative Effect of Changyuning Decoction Retention Enema in the Treatment of Large Intestine Dampness-heat

Ulcerative Proctitis WEI Xue-rou,SUN Chun-yuan,LI Xiao-bo,*et al.*

诊疗技术 Diagnosis and Treatment Technology

不同动脉血流峰流速变异度评估脓毒性休克患者容量反应性的价值 娄侠儒,林艺韵,罗锦麟,等(162)

Observational Study of Ultrasound Monitoring Variation of Different Arterial Peak Velocity in Evaluating Fluid Responsiveness in Patients with Septic Shock LOU Xia-ru,LIN Yi-yun,LUO Jin-lin,*et al.*

CLSI EP9-A3 对顶空气相色谱法与干化学比色法检测血液酒精含量的可比性分析 田欢,程丰,张剑波,等(165)

Comparability Analysis of CLSI EP9-A3 on Headspace Gas Chromatography and Dry Chemical Colorimetry for Determination of Blood Alcohol Content TIAN Huan,CHENG Feng,ZHANG Jian-bo,*et al.*

PCT 联合 CPIS 对急诊肺部感染的诊断价值 叶圣明,刘光亮(169)

Clinical Value of PCT Combined with CPIS in the Treatment of Emergency Pulmonary Infection

..... YE Sheng-ming,LIU Guang-liang

ELISA 法在艾滋病 HIV 抗体筛查中的应用价值 马丹(172)

Application Value of ELISA in HIV Antibody Screening of AIDS MA Dan

经腹超声和经阴道超声对剖宫产术后子宫瘢痕妊娠的诊断价值比较 孙阳(175)

Comparison of Diagnostic Value of Transabdominal Ultrasound and Transvaginal Ultrasound in Cesarean Scar Pregnancy

..... SUN Yang

护理研究 Nursing Research

临床护理路径对冠心病心绞痛患者生活质量的影响 陈淑玲(178)

Effect of Clinical Nursing Pathway on Quality of Life of Patients with Angina Pectoris of Coronary Heart Disease

..... CHEN Shu-ling

系统护理在经皮肾镜治疗输尿管结石患者中的应用效果 吴炳莹(181)

Effect of Systematic Nursing on Patients with Ureteral Calculi Treated by Percutaneous Nephroscopy WU Bing-ying

临床护理路径对急性心肌梗死 PCI 患者并发症及生活质量的影响 汪正艳(184)

Effect of Clinical Nursing Pathway on Complications and Quality of Life of Patients with Acute Myocardial Infarction Undergoing PCI

..... WANG Zheng-yan

疑难病案 Difficult Medical Records

以肝功能损害为主要表现的 EV71 感染 1 例报道 张满英,吴春城,毛乾国,等(187)

POEMS 综合征合并脾梗死 1 例报道并文献复习 徐小琴,雷显泽,廖书胜,等(189)

图学信息

二〇二一年十月

第三十四卷

第十九期



ISSN 1006-1959



ISSN 1006-1959

CN 61-1278/R

邮发代号：52-98

国内定价：30元 / 本

万方数据